

EXPLANATORY NOTES

Air pollution is today one of the most vital and urgent problems confronting Canada. Pollutants in the air are causing injury to people, animals, vegetation and property. The progressive complexity of air pollution brought about by increasing urbanization, industrialization and fuel-driven vehicles call for intensified national leadership and efforts to ensure clean air, a most precious national resource. Within the limits of federal jurisdiction, this bill provides for action to assist provincial, regional, municipal and private agencies to abate air pollution.

NOTE EXPLICATIVE

L'un des problèmes les plus vitaux et urgents qui se posent au Canada aujourd'hui est la pollution de l'air. Des agents qui polluent l'air ont un effet nocif sur les personnes, les animaux, la végétation et les biens. La complexité croissante de la pollution de l'air, due aux phénomènes d'urbanisation et d'industrialisation ainsi qu'à l'utilisation de véhicules munis de moteur à carburant, exige une direction nationale plus poussée et des efforts plus intenses pour assurer la propreté de l'air, ressource nationale très précieuse. Le présent projet de loi, dans le cadre de la compétence fédérale, propose des mesures d'aide aux organismes provinciaux, régionaux, municipaux et privés dans le but de réduire la pollution de l'air.